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   ایران و مصر دو کشور اسلامی هستند که عملا مشکل 
چندانی با یکدیگر ندارند اما به دلایلی این دو کشور روابط 
دیپلماتیک خود را قطع کرده اند. بعد از ایجاد رویکرد جدید 
در دستگاه سیاست خارجه ایران مبنی بر اینکه با کشورهای 
همسایه و اسلامی روابط حسنه برقرار شود، شاهد بودیم که 
گام های مثبتی هم از سوی کشورهای عربی به سمت ایران 
برداشته شد و تهران و ریاض توانستند بعد از سال ها قطع 
روابط به سمت احیای روابط دو جانبه و دیپلماتیک گام 
بردارند. از این منظر و زمانی که روابط تهران و ریاض با وجود 
همه مشکلات قابلیت احیا پیدا کرده است چرا نباید روابط 
تهران با کشور دیگر عربی که از جایگاه مهمی هم در معادلات 
جهان اسلام برخوردار است، بهبود پیدا نکند؟ از این منظر 
شاهد آن هستیم که طرفین در صدد هستند که روابط خود 
را احیا کنند. درخبرها آمده است که احتمال دیدار السیسی 
و ابراهیم رئیسی وجود دارد. احیای روابط ایران و مصر به 
مراتب ساده تر از احیای روابط تهران و عربستان است. قطع 
روابط ایران و مصر به روابط قاهره و تل آویو باز می گردد. مصر 
با داشتن دانشگاه الازهر سوابق مناسبی در جهان اسلام دارد. 
در قاهره همانند تهران مراسم مذهبی از اهمیت برخوردار 
است و مراسم دعا در قاهره بسیار شبیه به مراسم مذهبی 
ایران است. مصر مذهب تشیع را به عنوان پنجمین مذهب 
اسلام به صورت رسمی اعلام کرده است. از این منظر فقدان 
رابطه بین ایران و مصر جای تعجب دارد. دولت سیزدهم 
مسیری را برای احیای روابط با عربستان و کشورهای منطقه 
آغاز کرده است و اکنون که خبرهایی از احیای روابط با مصر 
منتشر می شود قاعدتا باید شرایط بین ایران و عربستان و سایر 
کشورهای اسلامی به سمتی رفته باشد که امنیت منطقه 
برقرار شود و سایر طرح ها برای منطقه کنار گذاشته شده و به 
صورت متشکل برای امنیت منطقه توافق شده باشد و یا اینکه 
در آینده توافق صورت گیرد. خصوصا سه کشور ایران، مصر و 
عربستان که قدرت های ژئوپلیتیکی منطقه هستند. خصوصا 
مصر از جایگاه بالایی در مسائل منطقه ای برخوردار است. 
طبیعتا این سه کشور در مرحله اول باید اقدامات دیپلماتیک 
خود را هماهنگ کنند و در نهایت از منظر سیاسی برای 
بهبود شرایط منطقه تصمیم بگیرند. احتمالا دولت در نظر 
دارد توافق با کشورهای منطقه را به گونه ای جایگزین توافق 
با غربی ها در احیای برجام کند تا اگر برجام به نتیجه نرسید 
بتوانند از طریق کشورهای اسلامی مسائل را حل کنند. البته 
به نظر می آید که غربی ها هم از این امر استقبال می کنند تا 
دیگر دغدغه ای نسبت به ایران در منطقه نداشته باشند. در 
مناسبات ایران با کشورهای منطقه خیال غربی ها آسوده تر 
خواهد شد. غربی ها در شرایط کنونی خواستار ثبات در 
منطقه هستند چرا که اولویت آنها چین است و در نظر دارند 
برنامه های مختلفی را در ارتباط با تایوان و چین اجرایی کنند. 
از این منظر دیگر تمایل ندارند که بخشی از ظرفیت خود را 

درگیر مسائل منطقه کنند. 

 احیای روابط تهران-قاهره
یادداشت

   غلبه ملت های منطقه 
بر اختلافات تصنعی 

سرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح با بیان اینکه سیاست اصولی 
جمهوری اسلامی ایران همواره مبتنی بر شکل 
گیری ترتیبات امنیت منطقه ای بدون دخالت 
قدرت های فرامنطقه ای بوده است، تاکید کرد: 
البته از این مهم با مخالفت سلطه جویان ممانعت 
شده و در این مسیر از ابزار ایران هراسی در 
منطقه استفاده کرده اند؛ یعنی دقیقاً به همان نحو 
که در غرب از حربه اسلام هراسی بهره برده اند. 
وی ادامه داد: آنچه مسلم است زمینه های قطعی 
و وسیع همگرایی در ملت های منطقه وجود 
دارد و آن ها دیر یا زود بر اختلافات تصنعی و 
عوامل واگرایی غلبه پیدا خواهند کرد. سرلشکر 
باقری خاطرنشان کرد: نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران نه تنها مفتخر به تأمین امنیت ملت 
ایران با وجود تمامی دشمنی های مستکبرین 
غربی هستند بلکه با پشتیبانی آن ها در تأمین 
امنیت منطقه و همسایگان نیز پیشگام بوده 
و بیش از یک دهه در میدان مبارزه و جنگ با 
تروریسم در منطقه به ویژه سوریه و عراق فعالانه 

حضور داشته اند. 

 جزئیات مراسم تشییع پیکر 
شهید مرزبانی هرمزگان

پیکر شهید مسعود پرکاس رئیس اداره مبارزه 
با مواد مخدر مرزبانی استان هرمزگان عصر 
چهارشنبه تشییع و به خاک سپرده می شود. 
مرتضی اولادعلی معاون فرهنگی و اجتماعی 
مرزبانی هرمزگان گفت: پیکر پاک و مطهر 
شهید مسعود پرکاس رئیس اداره مبارزه با مواد 
مخدر مرزبانی استان هرمزگان ساعت ۱۵ امروز 
چهارشنبه در زادگاهش روستای زمین سنگ از 
توابع بخش شمیل شهرستان بندرعباس تشییع 
و به خاک سپرده می شود. سرهنگ مسعود 
پرکاس رئیس اداره مبارزه با مواد مخدر مرزبانی 
استان هرمزگان عصر روز دوشنبه در درگیری با 
قاچاقچیان مواد مخدر در آب های خلیج فارس 
مورد اصابت گلوله قرار گرفت و به درجه رفیع 
شهادت نائل آمد. شهید پرکاس ۳۹ سال سن و 

۱۹ سال سابقه خدمت در مرزبانی داشت. 

 پرداخت حقوق ها عادلانه نیست
نماینده مردم بافق و مهریز در مجلس با انتقاد 
از قوانین مصوب در زمینه پرداخت حقوق ها 
و افزایش اجاره مسکن در شهرهای کوچک، 
گفت: با قوانین تصویب شده در مجلس و دولت 
پرداخت حقوق ها عادلانه نیست. محمدرضا 
صباغیان بافقی ادامه داد: با این قوانین یکی را 
داده ایم صد ناز و نعمت، حقوق بالای ۵۰ میلیون 
و برخی از هیات مدیره ها بیش از این حقوق 
دریافت می کنند، عده ای دیگر دریافتی پایین 
تر مانند کارمندان و بازنشستگان. وی ادامه 
داد: تنها اجاره منزل در تهران و مراکز استان را 
نمی گویم که اجاره آپارتمان ۱۳۰ متری در آن از 
۷۰۰ میلیون تومان به یک میلیارد و ۲۵۰ میلیون 
افزایش پیدا کرده بلکه شهرستان های کوچک 
را می گویم که اجاره مسکن در آن ۵ میلیون و 

حقوق کارمندان ۷ الی ۸ میلیون تومان است. 

  انتخاب سازگارترین 
و بهترین استانداران 

نماینده مردم تاکستان در مجلس خواستار 
ارزیابی مجدد استانداران و انتخاب سازگارترین و 
بهترین آنها شد. رجب رحمانی در نشست علنی 
دیروز )سه شنبه ۱۹اردیبهشت( مجلس شورای 
اسلامی در تذکر شفاهی خود گفت: شنیده ایم 
رئیس جمهور ارزیابی مدیران و استانداران را در 
دستور کار قرار داده است، پیشنهاد می کنم این 
ارزیابی را از استان قزوین شروع کند، در عمر ۳۰ 
ساله نمایندگی ام ضعیف ترین و ناهماهنگ ترین 
استاندار، مربوط به استان قزوین بوده است. البته 
استانداران دیگر هم ضعیف بوده اند و شاهد 
ضربه زدن استانداران به دولت هستیم. نماینده 
مردم تاکستان در مجلس یازدهم با انتقاد از 
استاندار قزوین بیان کرد: استاندار به جای عزل و 
نصب های نسنجیده به فکر تامین آب شرب و آب 
کشاورزی استان باشد و اعتبارات را عادلانه توزیع 
کند، منطقه ویژه ایجاد کند و نیازهای پزشکان 
را تامین کند. همچنین با رهاسازی آب سد از 

خشکسالی تاکستان جلوگیری کند. 

 آخرین وضعیت پرونده قضایی 
»مهشاد« و »ریحانه«

 وکیل پرونده خبرنگاران محیط زیست با 
اشاره به آخرین وضعیت پرونده قضایی مهشاد 
کریمی و ریحانه یاسینی گفت: قرار منع تعقیب 
مسئولان ستاد احیای دریاچه ارومیه هنوز به ما 
ابلاغ نشده است و پس از ابلاغ به این قرار اعتراض 
می کنیم.   ایسنا نوشت؛محمد داسمه افزود: 
مسعود ستایشی - سخنگوی قوه قضاییه - اعلام 
کرد مسئولان ستاد احیای دریاچه ارومیه از 
مشارکت در تسبیب قتل غیر عمد تبرئه شده اند. 
در صورتی که قرار منع تعقیبی به ما ابلاغ شود، 
بی تردید به این قرار اعتراض می کنیم. وی ادامه 
داد: جای نگرانی نیست و قبلا هم نسبت به سایر 
متهمان قرار منع تعقیب صادر شده بود و پس از 
اعتراض ما دادگاه کیفری ۲ نظر ما را پذیرفت 
چون کیفرخواست  برای مدیر کل حفاظت 
محیط زیست آذربایجان غربی و رییس اداره 
محیط زیست شهرستان ارومیه صادر شده است.

سیدجلال ساداتیان
دیپلمات سابق ایران در لندن 

سیدمحمود میرلوحی
فعال سیاسی 

دیدگــــاه
  

    جریان فعلی و یکدستی که قوای مختلف را در اختیار 
دارد، سال هاست در مورد مسائل مختلف اعم از برجام، 
تحریم ها و... از اقتصاد مقاومتی سخن به میان می آورد و 
اینکه دلارزدایی می کنیم. اما عملی شدن امثال این برنامه ها 
اقتضائاتی دارد و باید در عمل و رفتار خودش نشان دهد نه 
اینکه در شرایطی که مرتبا دیگران را دعوت به قناعت و 
مناعت و صرفه جویی و کالای داخلی و صبر کردن می کنند 
اما برخی همچنان همان مسیر قبلی و روش ها را در پیش 
می گیرند. جامعه حساس است و حالا که واگذاری خودروها  
حاشیه ساز شده  درحالی که مدت ها بوده که  اتفاق افتاده 
و هر دو طرف دولتی ها و مجلسی ها هم از آن آگاه بودند اما 
حالا که یک نفر موضوع را  آشکار کرده و به عوض اینکه 
شفاف کنند و با جامعه گفت وگو کنند ولی باز هم انکار 
می کنند. همه را دعوت می کنید با تحریم، کمبود، خودروی 
داخلی، سایپا و ایران خودرو بسازید اما آیاخودتان نیز 
می سازید؟ هرچند در گذشته هم چنین مواردی بوده اما 
بلیت بخت آزمایی و نوبت نبوده. وقتی که چنین امکانی باشد، 
همه می فهمند و مگر می شود ایران خودرو یا سایپا یا بهمن 
خودرو یا هر شرکت دیگری تعداد زیادی خودرو واگذار کنند 
و کسی مطلع نشود؟ برخی مخالف رقابت در انتخابات و هم 
مخالف شفافیت  هستند و وقتی هم زمینه و اتفاقی می افتد و 
افکار عمومی وسط می آید بلافاصله می خواهد بساط را جمع 
کند. متاسفانه در قضیه املاک نجومی هم عین همین اتفاق 
افتاد . ساختار دولت، مجلس علی الظاهر در این داستان ها 
سهیم هستند و حواسشان نیست که در مقابل افکار عمومی 
نمی توان پنهانکاری کرد بلکه باید مسأله را باز و عذرخواهی 
کرد و مانند مسیر صحیحی که در دنیا مرسوم است عمل 
کرد.  برخی گمان می کنند در مواجهه با چنین اتفاقاتی همه 
باید کنار بنشینند تا  موضوع فیصله یابد. این چه انتظاری 
است که دارید؟ طبیعی است که رقیب توصیه می کند 
تحریم ها و برجام را حل کنید. می گویید شما نماینده 
هستید و باید سرکشی کنید آیا دو میلیون و ۵۰۰ هزار نفری 
که در صف هستند، نیاز ندارند. بعضا می خواهند با خودرو 
مسافرکشی و نان دربیاورند. این چه توجیهی است که 
می کنید؟ در شورای شهر مصوب کردیم اعضای شورای شهر 
و مدیران شهرداری حق انجام معامله با شهرداری را ندارند. 
به صورت سفارشی حق استخدام و ارتقا ندارند. این موارد در 
دنیا مرسوم است وقتی مدیر شرکتی باشید حق استفاده از 
امکانات را ندارید. نماینده مجلس و صداوسیما وقتی ملت 
در نوبت خودرو هستند باید از آرزوهایشان بگذرند. اگر به 

حرف هایی که می زنند، باور دارند، راهش این است. 

  آرمان ملی: اواخر سال گذشته 
بود که»محمد العرابی« وزیر خارجه 
پیشین مصر اعلام کرد: »موارد 
تعیین کننده روابط تهران - قاهره 
با دیگر طرف ها )ترکیه( متفاوت تر 
است و این روابط درحال حاضر 
عادی به نظر می رسد و قاهره از 
کاردار  یک  پیش  وقت  خیلی 
در سطح سفیر در ایران مستقر 
کرده است« در همان تاریخ بود 
که منابع خبری به نقل از روزنامه 
»الشرق الاوسط«  اعلام کردند 
میان  ارتباطی  کانال های   که 
واسطه  بدون  قاهره   – تهران 
در جریان است.  ناصر کنعانی، 
سخنگوی وزارت خارجه ایران در 
این ارتباط گفت: »مصر، کشوری 
مهم است و تهران - قاهره برای هم 
در منطقه اهمیت قائلند و منطقه به 
ظرفیت مثبت و هم افزایی ایران و 

مصر نیاز دارد.«
 السیسی و امیرعبداللهیان 

دیدار کردند
قبل از انتشار این خبر دیدار 
بین السیسی، رئیس جمهور مصر 
للهیان، وزیر خارجه  و امیرعبدا
ایران صورت گرفته بود. سخنگوی 
وزارت خارجه در این ارتباط با بیان 
اینکه درحاشیه اجلاس بغداد ۲ در 
اردن گفت وگوی کوتاه و مثبتی 
للهیان«  امیرعبدا »حسین  بین 
وزیر خارجه ایران و »عبدالفتاح 
مصر  جمهور  رئیس  السیسی« 
صورت گرفت، گفت: »در ارتباط 
با مصر معتقد به برداشتن گام های 
جدیدی برای ارتقای روابط هستیم، 
ولی همانطور که می دانید روابط 
بین کشور ها در یک مسیر دوجانبه 
است و باید دید اراده کشور مقابل 
در چه مسیری است.« همچنین 
سابق  دستیار  الاشعل،  عبدالله 
وزیر امور خارجه مصر نیز اعلام 
کرد: »منفعتی در قطع روابط بین 
تهران - قاهره وجود ندارد، بلکه 
برعکس، منافع راهبردی قاهره در 
پسِ ازسرگیری این روابط نهفته 

است و این امر در صورت تحقق، به 
نفع دو کشور به ویژه طرف مصری 
خواهد بود.« وی همچنین گفته 
که »تامین امنیت آبراه کانال سوئز 
و تضمین عبور امن کشتی ها از 
باب المندب از جمله منافعی برای 
مصر در ازسرگیری این روابط است؛ 
علاوه بر این احیای روابط تهران- 
قاهره، به رونق گردشگری مصر 
کمک خواهد کرد و ممکن است 
سالانه بیش از ده میلیون گردشگر 
ایرانی که مشتاقانه منتظر بازدید از 
اماکن تاریخی- مذهبی هستند به 
مصر سفر کنند. همچنین امکان 
تبادل تجاری رو به رشد بین دو 
کشور وجود دارد و این امر می تواند 
منفعتی برای اقتصاد متزلزل مصر 
داشته باشد.« همچنین در همان 
زمان العربي الجدید اعلام کرد که 
علي سلاجقه، معاون رئیس جمهور 
ایران که در نشست تغییرات آب و 
هوایي در شرم الشیخ به مصر سفر 
کرده  بود در حاشیه این نشست 
دیداري غیرعلني با عباس کامل 
رئیس سازمان اطلاعات این کشور 
داشت. در این دیدار دو طرف 
پیام هاي مثبتي به هم داده اند 
و عباس کامل تاکید کرده است 
که موضع قاهره عدم پیوستن به 
هرگونه ائتلاف سیاسي و یا نظامي 
علیه ایران است. علي سلاجقه نیز با 
اشاره به امکانات و شرایط به وجود 
آمده تاکید کرد که تهران خواهان 
ایجاد روابط با قاهره و گسترش 
همکاري با این کشور است. معاون 
رئیس جمهور همچنین از مسئولان 

ساز  که  است  خواسته  مصري 
وکارهایي براي تسهیل روند ورود 
ایرانیان به مصر و گردشگري دیني 
میان دو کشور ایجاد کنند. دو طرف 
همچنین درخصوص بحران هاي 
یمن، سوریه و نوار غزه در سایه 
و  این کشورها  با  تهران  روابط 
گروه هاي مقاومت تبادل نظر کردند.

علي سلاجقه همچنین پیام شفاهي 
ابراهیم رئیسي رئیس جمهور ایران 
براي عبدالفتاح السیسي همتاي 

مصري خود را منتقل کرد.
 احتمال دیــــدار ژنرال 

السیسی و ابراهیم رئیسی
 در طول مدتی که  اخباری 
برقراری  احتمال  از  گوناگونی 
منتشر  قاهره  و  تهران  رابطه 
تحلیلگران  از  برخی  می شد؛ 
اعلام می کردند به دلایل مختلف 
از جمله رابطه برخی کشورهای 
عربی به رژیم صهیونیستی عملا 
امکان برقراری رابطه ایران و مصر 
با توجه به موضع گیری های ایران 
علیه صهیونیست ها وجود ندارد 
اما در برابر برخی اعتقاد داشتند 
که اگر ایران و عربستان و سایر 
در  بتوانند  اسلامی  کشورهای 
یک روابط عادی قرار گیرند، آنگاه 
از طرح های آمریکایی  بسیاری 
برای نزدیکی و سازش بین اعراب 
و اسرائیل عملا نامفهوم خواهد 
شد .از این جهت اعتقاد داشتند 
روابط تهران و قاهره حتی راحت تر 
از روابط تهران- ریاض احیا خواهد 
شد. به نظر می رسد تحلیل اخیر 
از اعتبار بیشتری برخوردار بوده 

چرا که رسانه ها از احتمال دیدار 
ابراهیم رئیسی و السیسی خبر 
می دهند. روزنامه اماراتی نشنال در 
این ارتباط نوشت: »مقامات مصری 
و عراقی به روزنامه نشنال امارات 
گفتند که مصر و ایران از ماه مارس 
در بغداد پایتخت عراق در مورد 
عادی سازی روابطشان گفت وگو 
کرده اند«. به گزارش انتخاب، در 
ادامه این مطلب آمده است: مقامات 
مصری گفتند که گفت وگوها آغاز 
شد، اگرچه مشخص نیست تاکنون 
چقدر پیشرفت حاصل شده است. 
به گفته این مقامات که نخواستند 
فاش شود، گفت وگوها  نامشان 
در  تنش  کاهش  به  همچنین 
مناطقی مانند یمن، لبنان و سوریه 
هم کشیده شده است. آنها گفتند 
که دو طرف همچنین در حال 
بررسی امکان دیدار بین عبدالفتاح 
السیسی رئیس جمهوری مصر و 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری 
ایران هستند. به نظر می رسد که 
مذاکرات در بغداد بخشی از تجدید 
ساماندهی منطقه ای است که طی 
آن عربستان سعودی و ایران توافق 
کردند تا روابط دیپلماتیک خود را 
احیا کنند. مصر و ترکیه نیز پس از 
یک دهه اختلاف نظر، برای عادی 
سازی روابط تلاش می کنند.جنگ 
هشت ساله در یمن، در بحبوحه 
اقدامات دیپلماتیک برای پایان 
دادن به درگیری به میزان قابل 
توجهی فروکش کرده است. سوریه، 
روز یکشنبه، پس از یک دهه، مجدداً 
به عنوان عضو اتحادیه عرب پذیرفته 
شد. در بغداد، یک دیپلمات عراقی 
به نشنال گفت که دو دور مذاکرات 
در سطوح پایین بین مقامات مصری 
و ایرانی در ماه مارس و آوریل سال 
جاری در بغداد برگزار شد. این 
دیپلمات گفت: »هر دو طرف از 
تلاش های عراق برای میانجیگری 
استقبال کرده اند.« وی افزود: »هر 
دو طرف در حال تبادل نظر و مایل 

به حرکت به جلو هستند.«

»آرمان ملی« احتمال احیای روابط تهران- قاهره را بررسی می کند

احتمال دیدار السیسی و ابراهیم رئیسی
 ادعای علیرضا بیگی  فاقد

استادمثبته بود

  دادستان کل کشور در رابطه 
با وضعیت رسیدگی به موضوع 
ادعای احمد علیرضا بیگی یکی 
از نمایندگان مجلس مبنی بر 
واگذاری خودرو به نمایندگان 
دنبال  به  کرد:  اظهار  مجلس 
شکایت آقای فاطمی امین وزیر 
معدن  صنعت،  وزارت  سابق 
و تجارت در رابطه با ادعاهای 
علیرضا بیگی  احمد  آقای 
نماینده مجلس شورای اسلامی 
در خصوص واگذاری خودرو به 
تعدادی از نمایندگان مجلس، 
مربوطه  معاونت  به  موضوع 
در دادستانی کل کشور برای 
رسیدگی ارجاع داده شد در همین 
راستا منتظر اعلام نظر هیات 
نظارت بر رفتار نمایندگان مجلس 
بودیم. حجت الاسلام والمسلمین 
منتظری افزود: امروز نظر هیات 
نظارت بر نمایندگان مجلس به 
دادستانی کل کشور واصل شد. 

  آرمان ملی: سخنگوی قوه قضائیه با اشاره به 
اجرای حکم دادگاه حبیب اسیود مشهور به چعب 
گفت: تروریست یاد شده یکی از مشهورترین 
و بی پرواترین جنایتکارانی بود که از کشتن 
مردم بی گناه کشورمان ابایی نداشت. او طبق 
اظهارات خود به این قتل ها افتخار می کرد. اگر این 
تروریست بین المللی توسط سربازان گمنام امام 
زمان)عج( بازداشت نمی شد همچنان مشغول 
ادامه جنایت های خود بود. مسعود ستایشی اظهار 
کرد:  در پرونده او رد پای سرویس های آمریکایی 
کاملا هویدا است. همین مربیان در پشت تریبون ها 
و شبکه های اجتماعی خود،   جنتلمن شده و دم 
از پایمال شدن حقوق انسان می زنند اما از دیدگاه 
تروریست سازان اگر هزاران زن و مرد بی گناه به 
خاک و خون بیفتند هیچ صدایی مبنی بر مقابله 
با آنها  بلند نمی کنند. اما اگر همین تروریست 
بازداشت شده و جانش ستانده شود با اشک تمساح 
ریختن بر قاتل سعی در مظلوم نمایی و چهره پلید 
و تاریک وی دارند. وی درباره اینکه میزان جریمه 
مدیران اسبق بانک مرکزی چقدر است و اگر 
نتوانند آن را پرداخت کنند چه اتفاقی می افتد؟ 
بیان کرد: اتهام افراد یاد شده مشارکت در قاچاق 
کالا و ارز است که   به جزای نقدی و میزان دو 
برابر معادل ریالی در زمان تخلف محکوم شدند. 

اینکه سرانجام کار چیست؟  اصول دادرسی و 
اجرای احکام قطعی وجود دارد و به صورت کلی  
قانونگذار گفته که اگر نتوانند پرداخت کنند به 
تبع برای تادیه حقوق دولت، بازداشت خواهند 
شد. سخنگوی قوه قضائیه درباره اظهارات علیرضا 
بیگی نماینده مجلس  عنوان کرد: آنچه که مطرح 
شد و به ما منعکس شد، ادعایی شده و مراتب به 
دادستان کل منعکس شده و موضوع از دادستان 
کل به معاونین ذیربط ارجاع شده و  از آقای مدعی 
در این زمینه دعوت کردند و اظهارات ایشان با 
دقت کامل استماع شده و این موضوع در حال 
رسیدگی است  زیرا نیاز به اخذ استعلامات از 
مبادی ذی ربط است و ان شاءالله اگر  پرونده 
تکمیل شود اقدامات بعدی انجام می شود. هر 
کاری که می کنیم و ادعایی داریم دقت کنیم که با 
بیان خود امنیت مردم را مختل نکنیم. سخنگوی 
قوه قضائیه در خصوص اینکه قوه قضائیه چه 
حمایتی از آمرین به معروف انجام می دهد؟ 
بیان کرد: طبق قانون مصوب ۲۳ فروردین ۹۴ 
مجلس مبنی بر حمایت از آمران به معروف و 
ناهیان از منکر، قوه قضائیه طبق قانون خود را 
موظف به اجرای قوانین در این خصوص می داند. 
به عنوان نمونه  در ماده ۷ قانون مزبور اعلام کرده 
که مجازات اشخاصی که اعمال مجرمانه نسبت 

به آمر به معروف کنند، قابلیت تخفیف و تعلیق 
ندارند و صدور حکم آنان نیز قابل تعویق نیست. 
این سلسله عناوین در قانون مجازات اسلامی به 
عنوان تاسیسات جدید می درخشد. در ماده ۹ 
این قانون آمده اشخاص حقیقی و حقوقی حق 
ندارند در مقابل اجرای امر به معروف و نهی از منکر 
مانعی ایجاد کنند. سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ 
به سوالی درباره وضعیت پرونده افسانه بایگان و 
فاطمه معتمدآریا گفت: پس از گزارش  مرجع 
انتظامی، پرونده  در ناحیه ۳۵ دادسرای انقلاب 
تهران مطرح و در حال تحقیقات مقدماتی است و 
هر زمان رسیدگی شد اطلاع رسانی می شود. وی 
درباره اینکه رئیس قوه قضائیه اخیرا در خصوص 
ارائه لایحه حجاب و عفاف به دولت صحبت 
کرده است و جزییات این لایحه چیست؟ گفت: 
پیش نویس لایحه عفاف و حجاب در ۹ ماده در 
معاونت حقوقی قوه قضائیه تهیه و پس از تصویب 
رئیس قوه قضائیه به دولت ارسال شده است. 
وی درباره  میزان مجازات کشف حجاب گفت: 
قانون در نظام فصل الخطاب است. وقتی موارد 
قانونی در موضوعی وجود دارد بخواهیم دنبال 
تفاسیر دیگر برویم جز اینکه اجرا را دچار اختلال 
کنیم نتیجه ای ندارد. هیچکس در مقابل قانون با 

دیگران تفاوتی ندارد.

 سخنگوی قوه قضائیه اعلام کرد:

وضعیت پرونده افسانه بایگان و فاطمه معتمدآریا

رئیس قوه قضائیه:

دستگاه های قضایی ایران و عراق ارتباطات فی مابین را بسط و گسترش دهند

قانون انتخابات باید 
به روزرسانی شود

هر سه قوه عزم شان برای 
همکاری با یکدیگر جزم است

نگهبان  شورای  سخنگوی   
در همایش جامع اصلاح قوانین 
قانون  گفت:  مجلس  انتخاباتی 
انتخابات مجلس مصوب سال ۷۸ 
است و این قانون با توجه به شرایط 
باید به روزرسانی شود. سیاست های 
ابلاغی رهبر انقلاب آسیب شناسی 
ارائه  همراه  به  انتخابات  نظام 
برخی  وجود  با  راهکارهاست. 
تلاش های مجالس اما هنوز کار 
جدی درباره این سیاست ها نشده 
است. طحان نظیف ادامه داد: مهلت 
رسیدگی به صلاحیت ها، تبلیغات 
در فضای مجازی، برخورد با تخلفات 
جدید، پیش بینی فرآیندهای جدید 
همچون پیش ثبت نام و نقش آفرینی 
در  سیاسی  گروه های  و  احزاب 
قانون انتخابات نیازمند بازبینی و 
اصلاح است. طحان نظیف تصریح 
کرد: مبنای همه در اصلاح قانون 
انتخابات باید سیاست  های کلی 
ابلاغی رهبر انقلاب باشد چراکه 
این سیاست ها حاصل خردجمعی 
است. طحان نظیف ادامه داد: در 
مجلس اول شورای نگهبان نبود 
چون پیش از آن مجلسی نبود اما 
نظارت وجود داشت. وی گفت: هر 
جا مجری است ناظر هم وجود دارد 
مثل نظام انتخاباتی که مجری و ناظر 

وجود دارد. 

 وزیر کشور گفت: همدلی بین 
قوا به شناختن زوایای مشکلات 
کشور کمک می کند، چراکه سه 
قوه همه باید تلاش کنند و مسائل 
را حل کنند. احمد وحیدی با اشاره 
به این که همه در حال حاضر وظیفه 
داریم، تاکید کرد: وظیفه ما به ویژه 
در حوزه مسائل اقتصادی باتوجه 
به شعار سال که »مهار تورم و رشد 
تولید« است این است که همه در 
میدان باشند، هماهنگی سه قوه 
و همدلی شان قطعا می تواند موثر 
باشد و الحمدا... هر سه قوه عزم شان 
جزم است که این کار را دنبال کنند. 
وحیدی درخصوص لایحه جامع 
انتخابات گفت: یک طرح در مجلس 
در جریان بود و یک لایحه جامع که 
وزارت کشور داده است که باید در 
کمیسیون مربوطه اش در دولت 

بررسی و به مجلس ارسال شود.

 آرمان ملی :رئیس قوه قضائیه در  دیدار 
با »فائق زیدان« رئیس شورای عالی قضایی 
عراق با اشاره به اشتراکات و مناسبات عمیق 
و گسترده میان ملت ها و دولت های ایران و 
عراق اظهار کرد: ارتباطات میان ایران و عراق 
به صرف مسائل همسایگی نیست، بلکه فراتر 
از آن است؛ ریشه اصلی این ارتباطات وثیق 
و قدیمی، ناظر بر اشتراکات فرهنگی و دینی 
و مذهبی می باشد. اکثر قریب به اتفاق مردم 
ایران تمایل دارند در سال به هر میزان که توان 
و استطاعت دارند برای زیارت بقاع و اماکن 
متبرکه و مشرفه و زیارتی به عراق سفر کنند.  
حجت الاسلام محسنی اژه ای در ادامه با اشاره 
به عظمت و شکوه مراسم اربعین حسینی 
که به مظهر و نمادی برای اتحاد مسلمانان و 
شیعیان جهان تبدیل شده است گفت: طی 
سالیان اخیر مراسم باشکوه اربعین به یک نماد 

اتحاد و همبستگی میان مسلمانان  در عرصه 
بین المللی تبدیل شده است و این مهم یکی 
دیگر از نشانه های اشتراک و امتزاج فرهنگی 
دو ملت ایران و عراق است. اربعین دارای یک 
جنبه سیاسی، اعتقادی و فرهنگی نه فقط 
برای دو ملت ایران و عراق بلکه برای کل جهان 
است و به یک پدیده جدید از لحاظ آموزه های 
دینی تبدیل شده است. علاوه بر این، یکی 
دیگر از مقولاتی که پیوند عمیقی میان دو 
ملت ایران و عراق ایجاد کرده، حوزه های 
علمیه نجف و قم است. رئیس دستگاه قضا 
کشورمان تصریح کرد: در سال های اخیر 
شاهد همکاری های گسترده دو کشور ایران 
و عراق به لحاظ جنبه های قضایی، فرهنگی، 
سیاسی ، امنیتی و اقتصادی هستیم؛ در این 
میان نقش دستگاه های قضایی دو کشور در 
توسعه این ارتباطات گسترده، برجسته و 

اثرگذار می باشد.  محسنی اژه ای افزود: در 
سنوات گذشته، تفاهمات و توافقات خوبی 
میان دستگاه های قضایی دو کشور ایران 
و عراق منعقد شده که بعضاً هم عملیاتی 
شده اند لکن اجرای این تفاهمات نیازمند 
اقدامات بیشتری است؛ حتما باید دستگاه های 
قضایی دو کشور، ارتباطات فی مابین را بسط 
و گسترش دهند و نیازمندی های قضایی را با 
تفاهم و در قالب توسعه امکانات الکترونیکی و 
استفاده از فناوری های نوین، هر چه سریع تر 
مرتفع سازند. رئیس قوه قضائیه بیان داشت: 
اعتقاد ما این است که به هر اندازه روابط دو 
کشور ایران و عراق در حوزه های فرهنگی، 
سیاسی، اقتصادی و مبارزه با تروریسم و 
عناصر و تشکیلات فاسد و مفسد، توسعه پیدا 
کند باید به همان اندازه روابط قضایی فی مابین 

هم گسترش یابد.

راهش این است


